
 

 
 

Referat skolebestyrelsesmøde 26. juni 2024 

26.06.2024 kl. 17.00-18.30 – mødet afholdes på Svendborg Rådhus – Vi runder arbejdet i skolebestyrelsen 
af med spisning på Bistro Le Clos efter mødet. 

Tilstede: 

Ane, Camilla, Vibeke, Michael, Hans Christian, Nina, Jesper, Christoffer og Lasse  

Pkt. 1 – 17.00-17.05 
Godkendelse af dagsorden 

 

Pkt. 2 – 17.05-17.25 
Nyt fra skolens hverdag – herunder ledelse, medarbejdere og formand 

Ledelse: 
Der har siden sidste bestyrelsesmøde været afviklet diverse mærkedag, herunder 
Featureuge med lydtema, atletikdag, Byhavefesteval, Dimension mm.  
Derudover har elevrådet været på rundvisning på Christiansborg. 

Vi er i fuld gang med skoleårets planlægning. Vi starter 01.08.24 med 144 elever. (Sidste år 136).  

Christoffer orienterer om, at der er dialog i forhold til Byhaveskolens kapacitet.  
Vi kan fortsat godt finde plads og løsninger. Vi er meget opmærksomme på at vi kun tager imod de børn, 
der er inden for Byhaveskolens målgruppe.  
 

I takt med det stigende elevtal har vi forøget personalegruppen. 
 

Vi er i specialskolenetværk, hvor vi kan høre at billedet ser anderledes ud på andre specialskoler, som er 
udfordret af et faldende børnetal. 

 

Vi har for kommende skoleår fastlagt en anden mødestruktur. Nu 1,5 times afdelingsmøde + et ugentligt 
klassemøde af 1 time.  
Torsdage bliver fordybelsesdag med overskriften faglig fordybelse og fællesskab.  

Derudover bliver VKAL delt op og lagt ind under henholdsvis indskoling og mellemtrin.  

Nuværende A kl. D bliver lagt sammen med udskolingen. Vi fastholder en særlig profil for Autisme. 

SFO koordinatorfunktionen skifter til en anden medarbejder pga. en opsigelse.  

Forsat fokus på nye aktiviteter også andet end boldspil. Der har været møde med Pernille fra Kultur og Fritid 
for sammen at være nysgerrige på nye og spændende samarbejdsflader. 

Vi har haft uanmeldt besøg af Arbejdstilsynet.  
De var optaget af vores systematik omkring arbejdet med det psykiske arbejdsmiljø.  



 

 
Der var ros for vores systematik og vores måde at arbejde på. 
Vi fik ingen anmærkninger. Der blev løftet 3 opmærksomheder, vi skal have fokus på.  

Medarbejderrepræsentant: 
Ros til ledelsen i forhold til en tydelig rammesætning omkring strukturændringer.  
Det er blevet tydeligere, at vi sammen laver skole for eleverne. Dette kalder på fællesforberedelse. 
Oplevelse af at vi er et godt sted.  

Den store byttedag skal evalueres i PU udvalget. Dagen er god, men kan også være svær for andre. Der er 
inputs fra bestyrelsen om at formen fungerer.  

Overordnet er der en generel nysgerrighed på at finde de gode snitflader. Nysgerrige på hinandens 
verdener. 

  

Pkt. 3 – 17.25-17.17.35 
Orientering om UMV 

Skal udarbejdes hver 3. år.  

Med udgansgpunkt i trivselsmålingen, er der udarbjedet en spørgeramme til alle klasser. Elevrådet har i 
forlængelse heraf lavet en handleplanen som indeholder 3 temaer. Denne handleplan ligger nu på 
Byhaveskolens hjemmesiden i Byhaveskolens UMV, Undervisningsmiljø vurdering.  
 

Pkt. 4 – 17.35-17.45 
Godkendelse af ordensregler 

Ordensregler er godkendt med rettelser. 

 

Pkt. 5 – 17.45-17.55 
Godkendelse af forretningsorden 

Godkendt med følgende rettelser: 

Suppleanter er ikke nævnt i forretningsordenen. Tilføjes under § 1   

Opmærksomhed på, at nye bestyrelsesmedlemmer fremtidigt kan være med til at vedtage 
forretningsordenen. Dette bør ændres i skolebestyrelsens årshjul.  

 

Pkt. 6 – 17.55-18.05 
Notat fra skoleudviklingssamtale  

Tematik 1, 2 og 3 indeholder fokuspunkter for kommende skoleår 24/25 

- Genbesøge skolens værdigrundlag 
- Samarbejde og feedbackkultur 
- Motiverende læringsmiljøer med plads til fordybelse og fællesskab 

Temaerne er baseret på data  



 

 
Opfølgningsnotatet er godkendt af skolebestyrelsen.  
 

Pkt. 7 - 18.05-18.10 
Konvertering af understøttende undervisning 

Godkendt - Skolebestyrelsen har ikke yderligere kommentarer.  

 

Pkt. 8 – 18.10-18.15 
Nyt fra repræsentationsudvalgsmøde  

Overskriften på næste dialogmøde er Samspil mellem almen- og specialområdet. 21.08.24 fra kl. 17:00-
19:00 på Issø Skolen. Christoffer, Tine og Ane deltager. 

- Ud fra et elevperspektiv 
- Forældreperspektiv  
- Organisations/skole perspektiv 

 

Pkt. 9 – 18.15-18.30  
Eventuelt 

Ønske om at bilagene fremtidigt rundsendes forud for skolebestyrelsesmøderne sammen med dagsorden.   

Opmærksomhed på statistikker på magtanvendelser i forlængelse af artikel i FAA, Christoffer redegør for 
Byhaveskolens procedure for magtanvendelser.  

Der efterspørges en pjece med informationer med Byhaveskolen til nye forældre. Hvilket Byhaveskolen lover 
at udarbejde til glæde for nye forældre i fremtiden. 

 

  


